
Dansk Hovawart Klub 
________________________________________________________________________ 
Ref. af bestyrelsesmøde d. 5. november 2021 

 

Mødedeltagerne: Niels Møller Christensen, Peter Mortensen, Andreas Petersen, Katharina Gaca, 

                            Tina Kastoft, Steen Larsen 

 

Fraværende:         Lotte Jensen  

 

Dagsorden: 
 

1. Godkendelse af ref . af mødet d. 21. juni 2021 
2. Evaluering af arrangementer 
3. Planlægning af arrangementer i 2022 
4. Oplæg fra AU 
5. Økonomi 
6. Generalforsamling 2022 
7. Fællesmøde 
8. Andet 
9. Evt. 

DKK- uddannelse af fig. 
En-dagskursus 
Opdrætterkursus 
FB 
 

Ad 1 Ref. godkendt 

 

Ad 2 Udstillinger: Omk. Flytning af udstilling i maj til juli.  

Gik fint. Der var en enkelt kommentar til flytning fra søndag til lørdag. 

Der var fin deltagelse, selv om det var i ferieperioden. 

Men måske mest pga. corona restriktionerne. 

 

Udstillingen i Skærbæk. 

Peter foreslår anden form for præmier end rosetter.  

Mulighed for at finde sponsorer, der kunne give forskellige former for præmier. 

På udstillingen i Roskilde, vil Peter forsøge at finde sponsorer til forskellige former for præmier. 

Peter og Katharina forsøger at finde en linje til kommende præmier til udstillinger. 

Tina synes at der er en rigtig god stemning på udstillingerne. 

 

Omk. Mad til udstillingen, så var det en underskudsforretning. Der kommer en regning på kørepenge til 

de 2 der hjalp med at sælge i klubhuset. 

 

Det virkede fint med Mobil-pay, som Niels har oprettet.  

Når der er brug for MobilPay, så tages der kontakt til Niels inden arrangementet. 

 

Mentalbeskrivelser – 2 stk. en på Fyn og i Jylland. 

Det er et problem at der ikke bliver afholdt MB på Sjælland. 

Der er solgt flere hvalpe til folk på Sjælland. 

 

Det har været nogle gode steder beskrivelserne er afviklet. Begge steder er godkendt til både DKK MB 

og den UMB. 

DCH Nordfyn har fine lokaler. 

 

Udvalget prøver at finde en løsning. 

 

Arrangement i Seach-House, der gik godt. Der var 12 deltagere, som er max. 

 

Ad 3 Udstillinger: 

1. Katharina: Mine forslag til datoer for udstillinger 2022 samt dommere er: 
a) Fredericia – søndag d. 22/5, dommer Eveline Hohmann, RZV, ringsekretær Lars 

Møller eller Nicole Elten, begge fra Jylland. 
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b) Roskilde ved vikingemuseet – lørdag d. 3/9, dommer Martin Slezak, tjekkisk 
hovawart klub, taler engelsk og vi kan bruge Lisbeth Holm fra Sjælland som 
ringsekretær. 

Med forbehold for dommernes og ringsekretærernes respektive kalendere. 
 

Mentalbeskrivelser: 
Der er endnu ikke sat datoer på MB i 2022, men der er 2 kuld født, som er klar til DKK MB i 
sensommeren og der er hunde som er klar til U MB. 
 
Arrangementer: 
SearchHouse planlægges til februar 22. 
Runderingsdag – 22. oktober (efterårsferien). Et arrangement som afholdes i Vest Jylland. 
DM for DHK og DSPK afholdes d.10/11 september 
Brugsprøver afholdes efter behov. 

 

Ad 4 • Bestyrelsen er enig i at alder for første parring sker efter at tæven er fyldt 2 år 

• Bestyrelsen går ind for Hovawart-tæver anbefales 4 kuld. Det kan i særlige tilfælde 
trækkes et 4. kuld, hvis de forrige kuld har været meget små. 

• Hvad sker der når AU ikke anbefaler en parring, som gennemføres alligevel -  eneste 
konsekvens er, at kuld ikke kan komme på klubbens hvalpeliste, klubben har ikke 
andre muligheder. 

• Hvad sker der hvis der laves en parring uden parringstilladelse – er det samme som 
pkt. 3 

 
AU for kopi af beslutning og herefter sættes den op på hjemmesiden. 

 

Ad 5 Økonomi 

D.d. så har klubben et overskud på 17.000 på driften. 

Der bruges færre penge på administration. 

Der står 103040 på driftskonto. 

 

Med den økonomi klubben har lige nu, så er der rig mulighed for at give større tilskud til aktiviteter der 

henvender sig til medlemmer. 

 

Udgifterne til DKK og bank stiger løbende år for år,   

 

IHF-regnskabet: Det samlede resultat af IHF-møde og udstilling er et lille underskud på 293,- 

 

Der har været et tab på betalinger fra udlandet, hvor klubben i ca. ½ delen af indbetalinger har betalt en 

del af udgiften til banken. 

 

Ad 6 Generalforsamling: 

Søndag d. 6.marts 2022. 

Sted: Fyn med mulighed for at deltage via zoom. 

 

Ekstra punkter på dagsordenen: godkendelse af AU ”Etiske anbefalinger” 

 

Ad 7 Fællesmøde: 

Dato: lørdag d. 12. februar 2022 

 

Dagsordren: 

Standard dagsorden. 

 

Steen indkalder alle udvalg til fællesmødet. 

 

 

Ad. 8 John Madsen vil gerne være med til at lave bladet. 
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Bladet udkommer igen i start af året. 

 

Ad 9 A) DKK-uddannelse af fig. 

DKK indbyder til kursus i februar bladet. Vi sætter det på FB 

B) En-dags kursus 

Tina vil gerne lave en endags kursus i Brenderup, til en kursuspris på 175 pr. person. 

Tina vil gerne lave et kursus i Parcur. Giver en rigtig god kontakt mellem hund og fører. 

Økonomi: som udgangspunkt, er medlemspris kr. 100,- men det kommer an på hvad prisen er 

for instruktør. 

Tina vender tilbage med et oplæg med priser på alt, inkl. Instruktør. Hvor mange antal hunde 

der kan deltage. 

C) Opdrætterkursus: 

Det er vigtigt for klubbens fremtid. Oplægget er at styrke arbejdet med opdræt for opdrættere og 

medlemmer der overvejer at blive opdrættere. 

AU har fået tilbud på 475 pr. person på Fjelsted storkro, Ejby 

Klubben giver her et tilskud, så deltagerprisen bliver kr. 100,- (klubtilskud 375) 

D) FB: 

De nuværende regler er i orden.  

Vigtigste info er, at man ikke må sætte salgsannoncer for salg af hvalpe på FB.  

Det er vigtigt at der er en god tone på FB og ingen personlige hetz. 

 

 

Ref. Steen 
 


